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PM 2011: RI (Dnr 006-652/2011) 

 

 

Rapport avseende stadens internationella arbete 2010 
 

 

Borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Rapporten avseende stadens internationella arbete 2010 godkänns, bilaga 1. 

  

 

 

Föredragande borgarrådet Sten Nordin anför följande. 

 

Ärendet 

 

Kommunstyrelsen har det övergripande ansvaret för internationellt arbete i staden. 

2010 års övergripande internationella arbete redovisas i bifogad rapport (bilaga 1). 

Ur rapporten kan bland annat utläsas att staden är medlem i 65 internationella organi-

sationer och 14 nätverk, vilket är i stort sett kvantitativt oförändrat sedan 2009. Sta-

dens tydligaste engagemang har under 2010 varit i EUROCITIES där staden är med-

lem i sex av de sju forum som organisationen erbjuder och ungefär hälften av de ca 

40 arbetsgrupper som finns inom forumen. Staden hade under 2010 styrelsepos-

ter/plats i fullmäktige i EUROCITIES, UCLG, Metropolis och ECAD. I EUROCI-

TIES valdes staden till ytterligare en period i styrelsen vid årsmötet i Zaragoza och 

har mandat t.o.m. 2013. Staden fanns representerad på politisk nivå vid EUROCITI-

ES årsmöte i Zaragoza, vid ECAD:s borgmästarmöte på Malta samt vid UCLG:s 

världskongress i Mexico City. Då det var valår 2010 har representationen i övriga 

organisationer varit på tjänstemannanivå. 

 

Beredning 

 

Ärendet har initierats av stadsledningskontoret. 

Stadsledningskontoret anser att det är viktigt att staden söker påverka EU-nivån 

på olika sätt och att det är bra att detta arbete kommer att få större fokus inom ramen 

för SEU-samarbetet, då många beslut som tas på EU-nivå påverkar staden. 

 

Mina synpunkter 

 

Internationellt samarbete är viktigt för en stad i världsklass. Samarbete ger möjlighet 

till påverkan och erfarenhetsutbyte samt utveckling. Staden ska vara aktiv och driva 

stadens intressen i organisationer och nätverk som är till nytta för stockholmarna. Att 

ha god representation i internationella sammanhang bidrar också till att effektivt och 

långsiktigt marknadsföra Stockholm. Stora internationella satsningar har gjorts under 

2010. Som exempel kan nämnas World Expo Shanghai samt ett seminarium som 

arrangerades i Bryssel med anledning av miljöhuvudstadsåret. Miljöhuvudstadsåret 

har i sig bidragit till att öka stadens internationella attraktionskraft, vilket har märkts 

under året. Stockholm har framgångsrikt positionerat sig som European Green Capi-
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tal 2010 som en attraktiv och miljömässigt hållbar stad för företag, boende och besö-

kare.  

Jag instämmer i stadsledningskontorets synpunkter och vill understryka vikten av 

att Stockholms stad söker påverka EU-nivån på olika sätt och att det är bra att detta 

arbete kommer att få större fokus inom ramen för SEU-samarbetet, då många beslut 

som tas på EU-nivå påverkar staden. 

Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar föl-

jande. 

Rapporten avseende stadens internationella arbete 2010 godkänns, bilaga 1. 

 

 

Stockholm 9 juni 2011 

 

 

STEN NORDIN 

 

 

Bilagor 

1. Rapport avseende stadens internationella arbete 2010 

2. Förteckning över stadens medlemskap i internationella organisationer och 

nätverk 2010 

3. Förteckning över inkommande internationella studiebesök och höga politiska 

besök 2010 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag.  

 

Reservation anfördes av borgarrådet Per Bolund (MP) enligt följande.  

 

Jag föreslår borgarrådsberedningen föreslå kommunstyrelsen besluta att  

1. rapporten, bilaga 1, avseende stadens internationella arbete 2010 godkänns. 

2. att se över sammansättningen i den internationella beredningen med syfte att bredda 

den partipolitiska representationen i beredningen för att öka förankringen och enga-

gemanget i det internationella arbetet. 

3. därutöver anföra 

 

Det internationella arbetet som kommunstyrelsen har ansvaret för som bedrivs av olika delar 

av Stockholms stad är viktigt för Stockholms utveckling. Det är också av stor vikt att arbetet 

är långsiktigt och att det är tydligt förankrat i den politiska organisationen så som i de olika 

förvaltningarna. Med bra förankring bland kommunens medarbetare samt i de politiska parti-

erna kan Stockholm få mest nytta och bidra bäst i det internationella arbetet. 

Kommunstyrelsen bör se över representationen i den internationella beredningen så att fö-

reträdare för fler partier både ges insyn men framför allt inflytande i hur arbetet ska bedrivas. 
 

Särskilt uttalande gjordes av borgarråden Karin Wanngård och Tomas Rudin  

(båda S) enligt följande.  

 

Vi instämmer helt i föredragande borgarrådets uppfattning att stadens internationella arbete är 

viktigt för att marknadsföra Stockholm som en attraktiv huvudstad på olika sätt. Konkurren-

sen bland Europas huvudstäder om att ligga i topp vad gäller att vara en attraktiv och miljö-
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mässigt hållbar stad för företag, boende och besökare är hård och Stockholm har en hög am-

bitionsnivå. Vidare är stadens höga ambitionsnivå avseende en hållbar stadsutveckling abso-

lut nödvändig om vi vill uppnå vision 2030. SEU:s lokalkontor i St Petersburg och Warszawa 

är nu nedlagda, vilket bör få konsekvenser för stadens  insatser och prioriteringar så att inte 

dessa viktiga städer i vårt närområde nedprioriteras.  

I det fortsatta internationella arbetet för 2011 och framåt ser vi fram emot att alla partier är 

med och tar ansvar för stadens internationella arbete, både från majoritetens sida men också 

att oppositionen får en mer delaktig roll i de organisationer och nätverk där staden verkar. 

Framförallt avseende kommunstyrelsens medlemskap i några av organisationerna och inom 

ramen för SEU-samarbetet. 

Som all annan verksamhet i staden bör det internationella arbetet noga utvärderas, så att 

det ger mesta möjliga nytt för stockholmarna och uppfyller högt ställda krav på kostnadsef-

fektivitet och miljöhänsyn. 
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ÄRENDET 

 

Kommunstyrelsen har det övergripande ansvaret för internationellt arbete i staden. 

2010 års övergripande internationella arbete redovisas i bifogad rapport (bilaga 1). 

Ur rapporten kan bland annat utläsas att staden är medlem i 65 internationella organi-

sationer och 14 nätverk, vilket är i stort sett kvantitativt oförändrat sedan 2009. Sta-

dens tydligaste engagemang har under 2010 varit i EUROCITIES där staden är med-

lem i sex av de sju forum som organisationen erbjuder och ungefär hälften av de ca 

40 arbetsgrupper som finns inom forumen. Staden hade under 2010 styrelsepos-

ter/plats i fullmäktige i EUROCITIES, UCLG, Metropolis och ECAD. I EUROCI-

TIES valdes staden till ytterligare en period i styrelsen vid årsmötet i Zaragoza och 

har mandat t.o.m. 2013. Staden fanns representerad på politisk nivå vid EUROCITI-

ES årsmöte i Zaragoza, vid ECAD:s borgmästarmöte på Malta samt vid UCLG:s 

världskongress i Mexico City. Då det var valår 2010 har representationen i övriga 

organisationer varit på tjänstemannanivå. 

 

BEREDNING 

 

Ärendet har initierats av stadsledningskontoret. 

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 29 mars 2011 har i huvudsak 

följande lydelse. 

 

För en stad i världsklass är det viktigt med ett internationellt kunskapsutbyte och kontaktnät. 

Stadens internationella engagemang bidrar till att effektivt och långsiktigt marknadsföra 

Stockholm samt ge möjlighet till påverkan och erfarenhetsutbyte inom en rad verksamhets-

områden, vilket i sin tur leder till verksamhetsutveckling på hemmaplan. Några övergripande 

slutsatser som kan dras av det internationella arbetet under 2010 är att stadens internationella 

attraktionskraft ökat i och med miljöhuvudstadsutmärkelsen. Detta kan utläsas av såväl anta-

let förfrågningar till stadens politiker att delta och tala vid internationella konferenser och 

seminarier samt en ökad förfrågan på inkommande studiebesök och höga politiska besök.  

De stora internationella satsningar som gjorts under 2010, såsom deltagande vid World 

Expo Shanghai, MIPIM samt Covenant of Mayors ceremoni och miljöhuvudstadsseminari-

um i Bryssel har bidragit till att marknadsföra och  

positionera Stockholm som the Capital of Scandinavia samt European Green Capital 

2010, dvs. en attraktiv och miljömässigt hållbar stad för företag, boende och besökare. Sam-

tidigt har staden genom framförallt deltagandet i Shanghai och Covenant of Mayors ceremo-

ni erhållit en rad exempel på hur andra städer arbetar med hållbar stadsutveckling och också 

exempel på hur vi kan använda EU:s institutioner och företrädare för att nå ut och nå resultat 

vad gäller hållbar stadsutveckling.  

Stadesledningskontoret anser att det är viktigt att staden söker påverka EU-nivån på olika 

sätt och att det är bra att detta arbete kommer att få större fokus inom ramen för SEU-

samarbetet, då många beslut som tas på EU-nivå påverkar staden. Den undersökning av EU-

projekt som genomförts under ledning av stadsledningskontoret med hjälp av USK utgör ett 

viktigt underlag för framtida EU-projketarbete då det är den första kvalitativa undersökning 

av EU-projekt i staden som gjorts och den ger en bra bild av vad EU-projekten ger för mer-

värde men belyser också vilka svårigheter man upplever. 

Stadsledningskontoret anser sammanfattningsvis att det finns ett brett och aktivt engage-
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mang för internationella frågor i staden.  

Vad gäller EU-arbetet har staden under 2010 sökt påverka EU-initiativ som på olika sätt 

rör stadens verksamheter, oftast gemensamt med andra aktörer inom organisationer såsom 

EUROCITIES, Sveriges kommuner och landsting samt den regionala sammanslutningen 

Stockholmsregionens Europakommitté. Ett 20-tal yttranden har antagits under året inom en 

rad olika områden. 

Under 2010 har en omfattande omorganisation av Stockholmsregionens Europakommitté 

skett och från och med 2011 har verksamheten styrts om till att fokusera än mer på EU-

policyarbetet. I och med omorganisationen har en förändring av strukturen och ett namnbyte 

skett. Den nya föreningen Stockholmsregionens Europaförening verkar i Bryssel och på 

hemmaplan. De tidigare kontoren i St Petersburg och Warszawa har avvecklats under året. 

Den totala summan EU-stöd till stadens förvaltningar, stadsdelar och bolag under 2010 

uppgick till 43 792 800 kronor. Detta kan jämföras med 2008 då totalt ca 15 miljoner i EU 

stöd betalades ut till stadens verksamheter. Under 2010 genomförde stadsledningskontoret 

en kartläggning och analys av de EU-finansierade projekt som påbörjades runt 2007, dvs. 

starten för den nuvarande programperioden för EU-programmen. Totalt deltog 16 projekt i 

studien, som utfördes genom en webb-enkät och djupintervjuer.  

Kartläggningen visar på ett flertal intressanta resultat. De mest konkreta effekterna av 

stadens deltagande i EU-projekt är kompetensutveckling, samverkan/nätverkande med andra 

aktörer och länder samt omvärldsbevakning. Undersökningen visar också att det finns en 

stark koppling mellan utvecklingsprojekten och Vision 2030. De svårigheter som lyfts fram 

är framförallt kraven på planering, uppföljning och ekonomisk administration. 

 Utöver det övergripande internationella arbete som lyfts i denna rapport pågår också en 

mängd aktiviteter i många av stadens nämnder och bolag. Exempel på aktiviteter är studiere-

sor, deltagande i konferenser och seminarier, deltagande i EU-projekt och anordnande av 

program för internationella besöksgrupper. 

 

 

 


